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معین الدین ســعیدی درباره افزایش بودجه 
صدا وســیما، گفت: به نظــر من با توجه به 
چالش هــا و مشــکلاتی کــه در حوزه های 
متعــددی مثل آموزش، بهداشــت، راه های 
روستایی حوزه ورزش و نظایر آن داریم، این 
کار خلاف عدالت اجتماعی است. همچنین 
این حکــم جزء احکامی اســت که ماهیت 

بودجه نویســی دارد و باید در قانون بودجه 
مطرح می شد.

وی افزود: صدا وســیما درآمدهای متعددی 
از حوزه تبلیغات و نظایر آن دارد و من فکر 
می کنم با این رویه ای که در صدا وســیما 
حاکم هست، مرجعیت رســانه ای خودش 
را از دســت می دهد و صرفــا با اختصاص 

اعتبارات کلان، نمی تواند مشــکلی را حل 
کند؛ بنابرایــن چالش های عدیــده ای در 
حوزه های مختلف به لحاظ محدودیت منابع 
مالــی داریم که به نظر مــن خلاف عدالت 
اجتماعی اســت که چنین افزایشی را برای 
اعتبارات صدا و ســیما تصویب کنیم. معین 
الدین ســعیدی خاطرنشــان کرد: به تعبیر 
خود ناظران صدا وســیما ما شــاهد ریزش 
مخاطب و مرجعیت رســانه ای هســتیم و 
کیفیت و نوع پردازش به موضوعات توســط 
صدا وســیما، به گونه ای است که بسیاری از 
مخاطبین خودش را از دست می دهد و در 
چنین شرایطی، صدا وسیما باید پاسخگوی 
شــرایط کیفی و کمی برنامه هایش باشد نه 

اینکه افزایش اعتبار دهیم.
این میزان ریزش توسط هیات های 

اجرایی کم سابقه بود
ســعیدی در گفت وگوی دیگری در واکنش 

بــه ردصلاحیت نماینــدگان فعلی مجلس 
و اینکه به نظر می رســد این امر نداشــتن 
صلاحیت با حضــور آنها در مجلس تناقض 
دارد، گفت: تفســیر شورای نگهبان براساس 
نظارت اســتصوابی این است که امکان دارد 
یک نماینــده در دوران نمایندگی صلاحیت 
خود را از دست بدهد اما بنده معتقد هستم 
کــه این میــزان ریزش توســط هیات های 

اجرایی کم سابقه بوده است. 
این نماینده مجلس شــورای اسلامی افزود: 
معمــولاً هیات هــای اجرایــی در انتخابات 
گذشــته نگاه بازتری نســبت به داوطلبان 
داشــتند این دوره نســبت بــه دوره های 
گذشــته نیروهای بســیار توانمندی نظیر 
مسعود پزشــکیان، محســن زنگنه، جلیل 
رحیمی چهان آبادی، غلامرضا نوری قزلجه، 

محمودی و رحمانی حذف شدند.
ســعیدی بــا اشــاره بــه نتایــج اعتراض 

ردصلاحیت ها تصریح کرد: امیدوار هســتم 
که در مراحل بعدی رسیدگی مجدد صورت 
بگیــرد و صلاحیت افراد مذکــور مطابق با 
قانون تایید شود.  فارغ از همه موارد مطرح 
شــده یکی از شاخصه های انتخابات رقابتی، 
حضور اقشــار و افکار مختلف در چارچوب 
قانون اســت. امیدواریم از طریق شــورای 
نگهبان ایــن مهم صورت بگیــرد و نگرانی 
که در سطح کشــور در نتیجه حذف برخی 
از فرهیخته ترین نیروهای شــاخص مجلس 
یازدهم توسط هیات های اجرایی اتفاق افتاد، 
اصلاح شود. نماینده مردم چابهار در مجلس 
در پاسخ به اینکه بسیاری بر این باور هستند 
کــه حــذف داوطلبین توســط هیات های 
اجرایی نوعی مهندســی انتخابات محسوب 
می شود، خاطرنشان کرد: خیر، بنده چنین 
نظــری ندارم و امیدوارم در مراحل بعدی به 

اعتراض این عزیزان رسیدگی شود.

محمدصالح جوکار رئیس کمیسیون شوراها و امور داخلی 
درباره عملکــرد هیات های اجرایی گفــت: بنده ارزیابی 
از عملکرد هیات های اجرایــی ندارم اما در مجموع طبق 
قانون انتخابات هیات های اجرایی متشــکل از معتمدین 
محلی هســتند که در طول دولت های گذشته به همین 
ترتیب بــوده که فرمانــدار اعضای هیات مذکــور را به 
هیات های نظارتی و آنها هم تأیید می کنند که در نهایت 

هیات های اجرایی تشکیل می شوند. وی ادامه داد: براساس 
قانــون هیات اجرایی وظیفه بررســی صلاحیت ها و اخذ 
اســتعلام از مراجع ۵ گانه را برعهده دارد. البته آنچه در 
قانون پیش بینی شــده این است ردصلاحیت باید همراه 
با مســتندات قانونی صورت بگیرد، این مستندات قانونی 
بســیار بسیار حائز اهمیت است تا جایی که حتی مراجع 

۵ گانه نیز نمی توانند خلاف مستندات نظری ارائه کنند.

جوکار تصریح کرد: در مرحله اول که شــامل رســیدگی 
هیات هــای اجرایی بــه صلاحیت ها می شــود تعدادی 
ردصلاحیت یا عــدم احراز صلاحیت شــدند که در این 
مرحلــه قانون در راســتای حمایت از حقــوق داوطلبان 
پیش بینــی کرده که آنها اعتراض خود را همراه با مدارک 
و مســتندات به هیات های نظارتی استانی تحویل بدهند 
و آنها هم مدارک را بررســی می کنند و مجدداً در مرحله 

بعد هم اگر ردصلاحیت و عدم احراز صورت بگیرد مجدداً 
حقوق داوطلبان در نظر گرفته شــده چنانچه می توانند 
به هیات نظارت مرکزی شــکایت کننــد. در مجموع در 
قانون انتخابات تلاش شــده در مراحل چندگانه بررسی 
صلاحیت ها بررسی دقیقی صورت بگیرد و فردی با آنچه 
که برای نمایندگی مجلس شایســته است، انتخاب شود. 

حق داوطلبین است که بدانند چرا ردصلاحیت شدند.

سعیدی: افزایش اعتبارات صدا و سیما خلاف عدالت اجتماعی است

جوکار: 

اگر هیات های اجرایی بدون مدرک ردصلاحیت کرده باشند، مجازات می شوند

وحیدی: 
اظهارات درباره ردصلاحیت ها را رد می کنم

احمد وحیدی، وزیر کشــور دربــاره طرح برخی اظهارات توســط داوطلبان 
ردصلاحیت شده در انتخابات مجلس، اظهار کرد: ما این اظهارات خیلی محدود 
که توسط چند نفر مطرح شــده است را رد می کنیم. سیاست دولت و وزارت 

کشور، حضور حداکثری داوطلبان در انتخابات مجلس بوده است.
وزیر کشور ادامه داد: تلاش زیادی هم برای اجرای قانون جدید انتخابات انجام 
گرفــت. تعداد قابل توجهی هم ثبت نــام کردند و صلاحیت حدود ۱۷ هزار و 
۵۰۰ نفر در هیات های اجرایی تایید شد. این آمار کم سابقه بوده است و تاکنون 

چنین عددی را نداشته ایم.
وحیدی خاطرنشــان کرد: فعلا مرحله اول بررســی ها تمام شده و کسانی که 
صلاحیت آنها تایید نشــده یا احراز صلاحیت نشده اند، فرصت شکایت دارند. 

هیات های نظارت هم تقریبا ۵۰ روز فرصت بررسی صلاحیت را دارند.
وی تصریح کرد: هیات های اجرایی مطابق قانون مستقل عمل کرده و بر اساس 

نظرات مراجع پنجگانه تصمیم گیری می کنند.

درگذشت کریمی اصفهانی سیاستمدار اصولگرا
محمدعلی امانی نایب رئیس هیات داوری حزب موتلفه اســلامی گفت: حاج 
احمد کریمی اصفهانی دبیرکل انجمن اســلامی اصناف و بازار کشــور و عضو 
هیــات داوری حزب موتلفه اســلامی امروز در یکی بیمارســتان های تهران 

درگذشت.
رئیس هیات داوری حزب موتلفه اســلامی دربــاره مهمترین ویژگی مرحوم 
کریمی اصفهانی گفت: ایشــان بسیار صریح بود و وقتی حقی را می دید حتی 

اگر به ضرر خودش هم بود، از بیان آن ابا نمی کرد.
امانی با اشاره به حضور مرحوم کریمی اصفهانی در حزب موتلفه اسلامی تشریح 
کرد: مرحوم کریمی اصفهانی اعتقاد به کار منظم تشکیلاتی داشت و حضورش 
در حزب موتلفه اسلامی در این راستا بود. اقدامات و خدمات ایشان در حزب و 

بخصوص در هیات داوری حزب موتلفه اسلامی به یادگار می ماند.

عباس عبدی در واکنش به رقم افزایش 
حقوق کارمندان و بازنشستگان:

سالی که نکوست از بهارش پیداست
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، عباس عبدی، روزنامه نگار و فعال سیاســی 

اصلاح طلب در شبکه اجتماعی ایکس نوشت:
ســخنگوی اقتصادی دولــت: درلایحه بودجه ۱۴۰۳ ضریــب افزایش حقوق 

کارکنان و بازنشستگان به ترتیب ۱۸ درصد و ۲۰ درصد پیش بینی شد.
سالی که نکوست از بهارش پیداســت. امسال ۳۵ درصد و بیشتر تورم داریم. 
سقف حقوق مدیران حذف شد، افزایش حقوق افراد هم برای دومین سال نصف 

تورم است. غیرقانونی و ناعادلانه است.

انتخابات

احزاب

سوشیال

گروه سیاســی: روز گذشــته )سه شنبه( 
ابراهیم رئیســی قرار بود لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ را به مجلس شــورای اسلامی تقدیم 
کند اما این اتفاق رخ نداد و با توجه به اینکه 
هفته آینده نیز مجلس تعطیل اســت، پس 
زمان ارایه آن »به شاید وقتی دیگر« موکول 

شد.
در این زمینه حرف ها و نکات بسیاری وجود 
دارد که پرداختن به تمامی آنها در این مقال 
نمی گنجد اما باید گفت که مشکلات بسیار 

در این مسیر وجود دارد.
»سید ابراهیم رئیسی در جلسه عصر یکشنبه 
گذشته هیات دولت با اشاره به تاکیدات رهبر 
انقلاب مبنی بر رعایت اصل ۷۵ قانون اساسی 
مبنی بر همخوانــی منابع و مصارف بودجه، 
عمل به این اصل مهم قانون اساسی در پرهیز 
از تخصیــص بودجه برای مصارفی که منابع 
پایدار برای آن پیش بینی نشده را ضرورتی 
قطعی برای همه دستگاه ها و نهادها دانست.«

کل داســتان به این ســخنان رئیس دولت 
سیزدهم خلاصه می شود. حالا چرا مسئول 
دخل و خرج کشور به این صراحت سخنان 
خود را مطرح کرده است؟ مشکلی در جایی 

از سیستم رخ داده است؟
برای بررسی آن باید به سخنان داود منظور 
رئیس ســازمان برنامه و بودجــه در حیاط 
دولت طی چند هفته گذشته رجوع کنیم و 

آنرا در چند بخش بررسی می کنیم.
بلای مجلس بر سر دولت دوازدهم بر 

سر دولت سیزدهم هم آمد
وی در بخــش اول گفت کــه »ما در بودجه 
به لحاظ آنچه مصوب شــده کسری نداریم، 
اما منابعی که در بودجه تصویب شده تماماً 
تحقق پیدا نکرده اســت و تا پایان سال هم 
پیش بینی می کنیم که برخی منابع ما تحقق 
پیدا نمی کند. از جمله اینکه ما در ارتباط با 
منابع نفتــی پیش بینی در قانون بودجه این 
بوده که قیمت نفت ۸۵ دلار فرض شده که 
در بســیاری از ماه های سال عملًا رخ نداده 

است .«
این ســخنان یعنی اینکه ما براساس لایحه 
بودجه ســال گذشته به مجلس قیمت نفت 
را بسیار کمتر از ۸۵ دلار پیشنهاد کردیم اما 
مجلس برای اینکه بتواند بودجه ای که خود 
می خواســت ببندد، قیمت نفت را بیشتر از 
نرخ پیشنهادی بست و حالا دولت با کسری 
بودجه مواجه شــده است و دقیقا این همان 
ســخنان نوبخت درباره بودجه سال ۱۴۰۰ 
است که بارها دولتی ها به عنوان بدهی دولت 

قبل یاد می کنند.
رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: »میزان 
صــادرات هم بالاتر از ظرفیــت قابل تحقق، 
پیش بینی شده است. بنابراین ما در موضوع 
درآمد نفتی شــاهد عدم تحقق نســبت به 
آنچه در قانون پیش بینی شــده، هســتیم. 
وزارت نفت تمام ظرفیت صادراتی خود را به 
کار گرفته اســت که نسبت به سال گذشته 
جهش قابل توجهــی دارد امــا بیش برآورد 
در درآمدهای نفتی باعث شــده ما عملًا در 
بودجه قدری ناتراز شــویم. تلاش می کنیم 
بــا ابزارهایی مثل تخصیص ایــن ناترازی را 

مدیریت کنیم.«
»منظور درباره بر آورد رقم ۴۲۵ هزار میلیارد 
تومانی مرکز پژوهش های مجلس در زمینه 
ناترازی بودجه، تصریــح کرد: پیش بینی ما 
این اســت که درآمدهــای نفتی ۴۰ درصد 

بیش برآوردی دارد.«
»رئیس ســازمان برنامه و بودجه در پاســخ 
به این پرســش که با وجود بیش برآورد ۴۰ 
ارســال  امکان  نفتی  درصدی درآمدهــای 
لایحه دوفوریتــی دولت بــه مجلس برای 
اصــلاح بودجه وجود دارد، گفــت: نه؛ ما از 
ابزار تخصیص استفاده می کنیم. البته یک بار 
اصلاحیه درخواست کرده بودیم که از جهت 
منابع مصارف نبــود بلکه عمدتاً برخی مواد 
اصلاحی بود که در تسهیل گری اجرای قانون 

به آن نیاز داشتیم.«
»وی یادآور شد: البته دوفوریت آن اصلاحیه 
در مجلس تصویب نشــده است. اگر مجلس 
تشــخیص دهد کــه می توانند ایــن امر را 
تصویب کنند دست ما را بازتر خواهند کرد.«

سناریوهای فروش نفت
این سخنان بسیار مهمی است و معنای آن 
این اســت که با وجود اینکه کشــور نفت را 
می فروشد اما آن مقدار که باید پول به دست 
دولت نمی رســد، حالا این پولی که باید به 
دست خزانه برسد شــاید به چند دلیل این 
اقدام صورت نمی گیریــد، یکی اینکه یا کم 
فروشــی رخ داده و منظور در سخنان خود 
آدرس غلط می دهد که این دور ذهن اســت 
چون براســاس اطلاعات بین المللی فروش 
نفت ایران به حالت قبل از تحریم ها برگشته 

است.
یا اینکه پولی از فروش نفت باید دریافت کنیم 
به دولت داده نمی شود که دو دلیل دارد یا به 
دلیل عدم اجازه جابجایی)سوئیفت( براساس 
تحریم ها است یا بخاطر عدم عضویت ایران 
در اف ای تی اف که دومی بســیار محتمل 
تر است. که این نیز به دلیل لجبازی حامیان 
دولت ســیزدهم در عدم تصویب اف ای تی 
اف در مجمع تشخیص اســت که این پول 
نمی تواند به کشــور منتقل شود و البته در 
این زمینه هــم باید گفت که »خود کرده را 

تدبیر نیست«.
یا اینکه آنقدر نفت خــود را زیر قیمت بازار 
جهانی می فروشــیم که حتــی نمی توانیم 
هزینه های جاری کشور را تامین کنیم و این 
هم یعنی چوب حراج زدن به ســرمایه ملی 

کشور و حرام کردن ذخایر حیاتی ایران.
شاید تمامی این مســایل نیست یعنی هم 
نفت خوب می فروشــیم و هم درآمد خوبی 
داریم اما تا به دســت مردم برسد، در مسیر 
اتلاف می شود )بخوایند توسط برخی ها حیف 
و میل می شــود( و چیزی از آن برای دولت 

باقی نمی ماند.
ناترازی بودجه و عقب افتادن 

هزینه های جاری دولت
منظور می افزاید: ما به هیچ وجه نه می توانیم 
از بانک مرکزی و بانک ها اســتقراض کنیم و 
نه این کار را انجام می دهیم. البته اختیارات 
قانونــی داریــم و می توانیم از ســپرده های 
شــرکت های دولتی اســتفاده کنیم. اگر در 
یــک ماه نیاز باشــد از این منابع اســتفاده 

می کنیم و حداکثــر تا دو ماه بعد آن میزان 
را بازمی گردانیم.

رئیس ســازمان برنامه و بودجه در پاســخ 
به پرسشــی دربــاره اینکه تمــام حقوق و 
دســتمزدهای کارکنان دولت ســر موعد تا 
پایان ســال پرداخت می شود یا خیر، تأکید 
کرد: قطعــاً ما هزینه های اجتناب ناپذیر را تا 
پایان ســال حتماً پرداخت می کنیم. در این 
زمینه اولویت بندی داریم. طرح های تملک را 
هم برنامه داریم تا بین ۷۰ تا ۷۵ درصدشان 
را تأمین کنیم.ولی به نظر می رســد که این 
اتفاق رخ داده در ماه گذشــته دولت حقوق 
برخی از شــرکت های زیر مجموعه خود را 
نیمه های ماه داد یعنی از حساب شرکت های 
دولتی برداشــت کرده و آنرا حــالا از طرق 
مختلف مانند چاپ پول تامین کره اســت. 

حالا به چه پشتوانه ای؟
حالا این ســخنان را در کنــار صحبت های 
محمدرضــا فرزیــن رئیس بانــک مرکزی 
بگذارید که روز دوشــنبه گفتــه بود »ما به 
لحاظ ارزی وضعیت بسیار خوبی داریم و هیچ 
مشــکلی نداریم و تسلط ما بر ارز زیاد است؛ 
اما ارز را مفت هزینه نمی کنیم و ارز دســت 
هر کســی اســت باید برگرداند و استثنایی 
ندارد. ارز کالای عمومی و بخشی از سیاست 
تثبیت است. سیاست تثبیت سیاست قطعی 
اســت و کوتاه نمی آییم و انتظارات بر اساس 
این سیاســت تعدیل شــود به فنرهایی که 

می گویند، توجه نکنید.«
تامین هزینه ها برای سال پایانی 

دولت سیزدهم 

تمامی این ســخنان و صحبت های ابراهیم 
رئیســی در هیــات دولــت که گفتــه بود 
دســتگاه ها مواظب دخل و خرج خود باشند 
را اگر در کنار هم بگذاریم، نشــان می دهد 
که ســال آینده که از هم اکنــون نیز آغاز 
شده، سال بسیار ســختی از نظر مالی برای 
دولت خواهد بود، حتی نشانه هایی نیز از آنرا 
می تــوان دید، از جمله کمبــود منابع ارزی 
برای تولید شیرخشــک یا کمبــود واردات 
دارو و ... که می توان به آن تعلل در پرداخت 

حقوق دولتی ها را نیز اضافه کرد.
حتی موضوع افزایش ســن بازنشســتگی و 
بازنشســتگی در  تامین منابع صندوق های 
کشور از جیب مردم نیز نوع دیگری از راهکار 
دولت برای پرکردن کسری بودجه خود است 
تا در سال آینده که سال مهمی برای دولت 
سیزدهم است، منابع مالی کافی داشته باشد.

در هرحال دولت برای تامین کسری بودجه 
در سال آینده به سیاست انقباضی رو خواهد 
آورد و برای تامین هزینه های مالی سرســام 
آور خود در سال آینده همانگونه که دهقان 
معاون حقوقــی دولت ســیزدهم می گوید 
به دنبــال بازپس گیری رقم هــای ناچیز و 
کوچک ایران از کشورهای دیگر حتی با طرح 

دعواهای حقوقی هزینه زا خواهد بود.
پس اینکه گفته می شــود دولت بدون رفع 
تحریم ها و مذاکرات برجام توانســته کشور 
را اداره کند، تنها ســخنانی اســت که میان 
حامیان خــود خریدار دارد و با بررســی و 
حســاب سرانگشــتی می توان دریافت که 
تمامی موارد مطرح شده از سوی دولت کاملا 

چگونگی تراز دخل و خرج کشور

کفگیر دولت در ته دیگ خزانه

آغاز رزمایش تاکتیکی نیروی زمینی سپاه در کرمان
با حضور سرلشکر محمد باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح نمایش اقتدار 
و رزمایش تاکتیکی نیروی زمینی سپاه پاسداران مستقر در استان کرمان آغاز 
شــد و توان رزمی، دفاعی و عملیاتی دلاورمردان نیروی زمینی سپاه مستقر 
در اســتان، تیپ مکانیزه ۳۸ ذوالفقار، تیپ تکاوری صاحب الزمان )عج(، گروه 
توپخانه و موشکی ۶۵ صاعقه، لشکر عملیاتی ۴۱ ثارالله از قرارگاه مرکزی امام 

حسین علیه السلام مورد بررسی قرار گرفت.
همچنین سرلشــکر محمد باقری رئیس کل ستاد نیروهای مسلح در حاشیه 
نشست با فرماندهان ارشد انتظامی استان کرمان اظهار داشت: مسئله سربازی 
مسئله آسانی نیست که با تصمیمات ناگهانی بتوان تغییرات اساسی در آن داد 
زیرا سرباز و جوان عزیز ما در این مقطع زندگی می آید و مسوولیت در دفاع و 

امنیت کشور موضوع ساده ای نیست.
وی بیان کرد: پس از بیش از یک ســال و نیم بررسی و تلاش صورت گرفته، 
فرماندهان پذیرفتند با جایگزینی سایر نیروها و تغییرات فرآیندها بتوانیم سه 

ماه خدمت سربازی را کاهش دهیم که اتفاق افتاد.
رئیس کل ســتاد نیروهای مسلح از کاهش و کســری خدمت برای فرزندان 
ایثارگــران، افراد دارای خدمت بســیجی و همچنین مهارت آموزی خبر داد و 
ابراز داشت: میانگین زمانی که سرباز خدمت می کند ماه های زیادی نیست با 
این وجود اما تلاش بر این است تسهیلات بیشتری برای سربازان فراهم کنیم 

هرچند کار آسانی نیست.
سرلشکر باقری در پایان سخنان خود با اشاره به حضور و انجام وظیفه سربازان 
در سراسر مرزها و بخش های مختلف کشور اظهار داشت: هرچند نمی توان به 
آســانی تصمیماتی برای ســربازان اتخاذ کرد اما تلاش برای تسهیلات بیشتر 
صورت می گیرد. سرلشــکر باقری در جریان ســفر به استان کرمان با حضور 
در یگان ها و مراکز ارتش، ســپاه و فراجا آخرین وضعیت توان رزمی و آمادگی 

دفاعی نیروهای مسلح را مورد بررسی قرار داد.

دفاعی

اعلام جرم دادستان مینودشت
 برای مدیران آموزش و پرورش این شهرستان

سیدرضی حسینی اظهار کرد: متاسفانه با وجود هشدار های هواشناسی مبنی 
بر وزش باد شــدید، دیروز ۲ مدرسه شهرستان مینودشت در مقطع ابتدایی و 
متوسطه، اردوی دانش آموزی در جنگل باقر آباد این شهرستان برگزار کردند.

وی افزود: با شــدت گرفتن وزش باد یکی از درختان جنگلی سقوط کرد که 
بــر اثر این حادثه یک معلم و ۲ دانش آمــوز مقطع ابتدایی صدمه دیدند که 
حال یکی از دانش آموزان وخیم است و پزشکان برای نجات جان این کودک 

همچنان در تلاشند.
دادســتان عمومی و انقلاب مینودشــت گفت: در پی ایــن حادثه، پرونده در 
دادسرای مینودشت تشکیل و سرپرســت آموزش و پرورش این شهرستان و 
مدیر مدرســه به دادسرا احضار شــدند. وی ادامه داد: با توجه به هشدار های 
هواشناسی و وزش محســوس باد در روز حادثه، باید اردو لغو می شد، اما این 
اتفاق نیفتد و این حادثه ناگوار روی داد. حســینی گفــت: پرونده در مرحله 

تحقیقات است و با مقصران حادثه برخورد خواهد شد.

عدلیه

تیراندازی نزدیک مجلس شورای اسلامی
براساس گزارش فرماندهی نیروی انتظامی، عصر دیروز یک فقره تیراندازی در 

مقابل بیمارستان شفا یحیاییان به وقوع پیوست.
به گزارش مهر، بلافاصله عوامل انتظامی مســتقر در محل اقدام به خلع سلاح 
عامل تیراندازی و دستگیر وی نموده؛ از این شخص یک قبضه سلاح شکاری 

ساچمه زن کشف گردید.
خوشــبختانه در این حادثه به هیچکدام از شهروندان آسیبی وارد نشده است. 
براســاس اطلاعات ارائه شده از سوی مســئولان مربوطه، فردی که اقدام به 
تیراندازی کرد کارمند یک شــرکت پالایشگاهی، متولد سال ۱۳۶۱ و ساکن 
استان اصفهان است. وی با سلاح شکاری ساچمه ای که دارای مجوز بود اقدام 
به تیراندازی هوایی کرد و بلافاصله بعد از تیراندازی بازداشت شد که در مراحل 
بازجویی انگیزه  این فرد مشــخص خواهد شد. اطلاعات تکمیلی متعاقباً اعلام 

خواهد شد.

امنیتی

حســن رسولی درباره شــکل گیری انتخابات مشارکتی-
رقابتی گفت: بــرای تحقق یک انتخابات ســالم، رقابتی، 
پرشور و با مشارکت بالا در کنار سایر عوامل و زمینه ها، ۳ 
مولفه مهم باید به نحو مطلوب سازماندهی و تجهیز شوند تا 

این رویداد سیاسی به نحو مطلوب شکل بگیرد.
وی افزود: نخســتین عامل میزان رضایت مردم به معنای 
اکثریــت آحاد جامعه از شــرایط عمومی اعــم از اوضاع 

اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی و سیاسی کشور است.
این فعال سیاسی یادآور شد: عامل دوم نامزدها و احزاب و 
گروه های پشتیبان آنها هستند. احزاب و گروه ها و جریانات 
سیاســی اگر پرتوان به امر تبیین مواضع و نامزدگزینی و 
اهداف و برنامه های خودشــان و نیز به تبلیغات انتخاباتی 

بپردازنــد، می توانند به ســهم خود بســتر مطلوب برای 
شکل گیری فضای انتخابات مشارکتی را فراهم کنند.

وی ادامه داد: عامل ســوم نحــوه انجام وظیفه بخش های 
اجرایی و نظارتی انتخابات اســت. بــه هر میزانی که نگاه 
حاکم بر این دو بخش مشــارکت جویانه تر باشــد سبد 
پیش روی انتخاب کنندگان از تنوع و قابلیت بالاتری برای 

انتخاب برخوردار است.
وی با اشــاره به عملکرد هیأت های اجرای انتخابات افزود: 
از ایــن حیــث کارنامه قابــل قبولی از جهــت کمک به 
مشارکت دیده نشد. اگر این خطای هیأت اجرایی جبران 
شــود می توان امیدوار بود که گسترش یافتن دایره تأیید 

صلاحیت ها می تواند بر میزان مشارکت اثر مثبت بگذارد.
 رســولی گفت: امروز به جــز زیرمجموعه هــای جریان 
اصولگرایی که در حال حاضر مشغول نوعی از رقابت درون 
گفتمانی هســتند شور و شوقی در سایر احزاب و جریانات 
سیاســی دیده نمی شــود، لذا فکر می کنــم برای تحقق 
برگزاری انتخابات پرشور متولیان امر کارهای انجام نداده 
بســیار زیادی دارند؛ اگر موفق بشوند امکان مشارکت بالا 
فراهم می شــود، در غیر این صورت شاید شاهد مشارکت 
کمتری از انتخابات ۱۴۰۰ باشــیم که برای نخســتین بار 

سطح مشارکت به زیر ۵۰ درصد کاهش یافت.

مسعود پزشــکیان گفت: هنوز جوابی از طرف هیات های 
اجرایی به اعتراض من داده نشــده است. ما اعتراض مان 
را داده ایم خوششان آمد تایید می کنند خوششان نیامد 

تایید نمی کنند در هر دو حالت خوشحال می شوم.
وی افزود: معتقدم خدا و مردم باید آدم را تایید کند برای 

من تایید یا رد اینها مهم نیست.
پزشــکیان هم اکنون نماینده تبریز در مجلس است اما 
از سوی هیات های اجرایی )وزارت کشور( برای انتخابات 
بعدی مجلس، رد صلاحیت شد. انتخابات بعدی مجلس 

در روز ۱۱ اسفند آینده برگزار می شود.
پزشــکیان ۴ دوره در مجلس حضور داشت و دارد یعنی 
عــلاوه بر دوره فعلی )یازدهم(، دوره های هشــتم، نهم و 
دهــم نیز در مجلس،  نماینده بود. او بین ســال های ۹۵ 
تــا ۹۹ هم نایب رئیس مجلس بود. پزشــکیان در دولت 
دوم خاتمی )ســال ۸۰ تا ۸۴( هم وزیر بهداشت بود. وی 

پزشک و فوق تخصص جراحی قلب است.
نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: 
موکلان مــن در تبریز از رد صلاحیتم ناراحت هســتند 
تعداد زیادی می گویند اگر تایید نشــوید ما پای صندوق 
رای نمی آییــم. ما آمدیم که مــردم را پای صندوق های 
رای بکشــانیم. رهبری می گویند کاری کنید مردم پای 

صندوق رای بیایند اما کاری که اینها می کنند مردم را از 
صندوق ها فراری می دهند. اینها ضد نظام هستند. همین 

افراد، نظام را با مشکل مواجه کرده اند.
وی تاکیــد کرد: هرچه دلشــان می خواهــد بکنند مهم 

نیست.
مــن از نظر اعتقــادی به صحنه آمدم که مــردم را پای 
صندوق بیــاورم. اگر هم تاییدم نکنند طبابتم را می کنم. 
در پســت هایی که بودم پیدا کنند ببیند رانت گرفتیم یا 

رانت دادیم. 
کل خلافی که از من پیدا کردند راه رفتنم در مجلس بود 
و نتوانستند چیز دیگری از من پیدا کنند. اگر خودشان را 

بگردند کلی مشکل دارند.

موکلانم می گویند تایید نشوی، پای صندوق رأی نمی آییم۳ توصیه فعال اصلاح طلب برای افزایش مشارکت در انتخابات

پیشنهادهای رئیس جمهوری در نشست سران بریکس
رئیس جمهوری در نشست فوق العاده بریکس۷ پیشنهاد مهم برای ایفای نقش 

در توقف جنایات صهیونیست ها و کمک به مردم غزه ارایه کرد.
به گزارش ایســنا، سیدابراهیم رئیسی در ارتباط تصویری با نشست  فوق العاده 
بریکس برای بحران غزه، اظهار کرد: مسئله غزه مسئله انسانیت و عدالت است. 
رژیم صهیونیســتی و حامیناش نه تنها انســانیت، اخــلاق و حقوق را زیر پا 
گذاشتند بلکه با ســرکوب اطلاعات معتبر و اشاعه اطلاعات نامعتبر سعی در 

فریب افکار عمومی جهان دارند.

ویژه


